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Zo’n dertig beleidsmedewerkers sport, 

sportveldbeheerders en terreinmeesters zijn op 

een regenachtige dag naar de accommodatie van 

de eersteklasse spelende voetbalvereniging OJC 

Rosmalen getogen om zich te laten bijscholen 

over kunstgras. De velden liggen onder de 

sneeuw dus de machinedemonstratie kan niet op 

het veld plaatsvinden, maar in het luxe gebouw 

waarin V.V. OJC Rosmalen huist is een uitgebreide 

cursusruimte ingericht. 

 

Bestekken en aanbesteden 

In de ochtend werden de Fifa-normen en 

de nieuwe regels en mogelijkheden rond 

aanbestedingen besproken. Projectleider bij 

Procensus John Holleman vertelt: “Daarover bleek 

onder de aanwezigen nogal wat onduidelijkheid 

te zijn, dus de adviezen die we hierover konden 

geven hadden veel nut.” 

Lilian Hoogendoorn, beleidsmedewerkster 

bij de gemeente Hendrik-Ido-Ambacht: “Als 

beleidsmedewerker zat ik met vragen rond 

de invoering van de nieuwe Fifa-normen. 

Momenteel staan er door invoering van de 

Fifa-norm geen erkende en gecertificeerde 

kunstgrasmatten op de sportvloerenlijst.Voor 

beleidsmedewerkers is het hierdoor moeilijk om 

duidelijke normen aan de aannemer te stellen. 

Verder werd gesproken over ‘gunning op basis 

van prijs-kwaliteit', die in mijn ogen de toekomst 

hebben. We bespraken  ook de trend van led-

verlichting, waarvan de aanschaf duurder is, maar 

energiekosten lager zijn. Gemeente zijn natuurlijk 

verplicht om (deels) duurzaam in te kopen.” 

Aanleg en onderhoud van kunstgras 

Silvain van de Wiel van Procensus hield een 

presentatie over de aanleg van kunstgrasvelden 

en gaf tips. Dit onderdeel leek gesneden koek 

voor de aanwezigen. Wel waren er veel vragen 

over het onderhoud van de velden, met name 

over de bestrijding van algen op watervelden 

en semi-watervelden. (Op dit moment is er 

namelijk tegen algen nog niet veel meer voor 

handen dan waterstofperoxide. Voorts zijn er 

nog wat onorthodoxe middelen zoals ‘CentiBac- 

09 algen doder’ van Algen Control BV -zie op 

p. 26 in dit blad -, of gewoonweg de inzet van 

zout. Om mos tegen te gaan bestaat het middel 

Biomos.) Jasper Schoot Uiterkamp, bedrijfsleider 

van C.S.O. Ceelen Sport Onderhoud bv, was 

uitgenodigd om de cursisten te informeren over 

het onderhoud van kunstgrasvelden en (semi-

Markt schreeuwt om betere onderhouds-
mogelijkheden kunstgrasvelden

Begin februari hield Procensus drie dagen achtereen een cursus kunstgras in Rosmalen, Hoorn en Hardenberg. Want kunstgrasvelden 
aanleggen werd in Nederland bijna een koud kunstje, totdat er begin dit jaar nieuwe kwaliteitsnormen kwamen en langzaamaan ook op het 
gebied van onderhoud de eerste ‘maars’ en dringende vragen ontstonden.  
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Cursus kunstgras brengt heersende vragen aan het licht

De machinedemonstratie in Hardenberg.



)watervelden. Schoot Uiterkamp: “De aanleg van 

kunstgrasvelden is in een volwassenheidsfase 

geraakt, nu gaat ook het onderhoud zich 

professionaliseren. Diverse partijen zijn bezig 

met het ontwikkelen van onderhoudsmachines. 

Hierdoor zal in de toekomst het onderhoud 

van de kunstgrasvelden verbeteren. C.S.O. is 

ook bezig met het ontwikkelen van machines 

voor het onderhoud. Dit geldt niet alleen voor 

de zand-rubber ingestrooide kunstgrasvelden, 

maar ook voor de hockey kunstgrasvelden. 

Bijvoorbeeld op de hockey kunstgrasvelden van 

het type semi-water en water zijn er een aantal 

sportvelden waarop men last heeft van algen. 

Naar dit probleem wordt veel onderzoek gedaan 

en zal dan ook op korte termijn een oplossing 

voor gevonden moeten worden. De vraag is: 

wie gaat pionieren en zijn bevindingen in een 

product omzetten en dat vermarkten? Voor wat 

betreft het onderhoud van kunstgrasvelden heb 

ik de cursisten in elk geval de tips meegegeven 

dat ze van de leverancier van hun veld goede 

onderhoudsvoorschriften moeten krijgen. 

Deze voorschriften moeten ze vervolgens goed 

overleggen met degene die het onderhoud 

gaat uitvoeren. Het onderhoud is namelijk vaak 

gekoppeld aan de garantie. Het advies is ook om 

een deel van het onderhoud uit te laten voeren 

door een specialistisch bedrijf. Zij weten waarop 

ze tijdens het onderhoud moeten letten. Goed 

onderhoud zorgt namelijk voor een langere 

levensduur van het kunstgrassportveld. Dit komt 

de exploitatiekosten ten goede.  

 

Veel leren 

Sportveldbeheerder bij de gemeente Zuidplas 

Frans Ketting sloot de cursus tevreden af: “Met 

de aanleg van kunstgrasvelden heeft onze 

gemeente inmiddels redelijk wat ervaring, maar 

‘beginners’ kunnen veel leren op deze cursus. De 

demonstratie van de Verti-top was ook een goede 

keuze: wij hebben hem in huis voor onderhoud 

en hij werkt prima.”

Jasper Schoot Uiterkamp
Lilian Hoogendoorn, beleidsmedewerkster 
gemeente Hendrik-Ido-Ambacht.

Frans Ketting, sportveldbeheerder gemeente 
Zuidplas.

Nieuwsverhaal

De cursusdag in Hoorn op 3 februari werd door 

zo’n vijftien beleidsmedewerkers sport bezocht. 

In Hardenberg waren op 4 februari ruim dertig 

beleidsmedewerkers sport en sportveldbeheer-

ders op de cursus afgekomen. Projectleider 

van Procensus Sander Akkerman, die beide 

cursusdagen leidde: “Op de locatie Hardenberg 

waren er, ondanks de sneeuw, toch voldoende 

‘groene’ plekken zichtbaar, zodat de machine-

demonstraties van Oranjewoud daarop konden 

plaatsvinden. In Hoorn was het zelfs zulk mooi 

weer dat het cursusonderdeel aanleg van 

kunstgrasvelden ook met name op en rond het 

voetbalveld is behandeld.”  

Sander Akkerman
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als je van onderhoud topsport maakt
Ontwerpt en verzorgt de aanleg en 
onderhoudt beregenings- en aanverwante 
systemen voor sportparken, golfbanen, tuinen, 
parken etc. voor zowel gras en kunstgras.


